
 

IČ: 62933591 I Bankovní spojení ČNB Praha 1 I číslo účtu: 18228–011/0710 I vit.slezak@nature.cz I T: 724 800 687 

 
AOPK ČR - RP Olomoucko 

Oddělení sledování stavu biodiverzity 

Lafayettova 13 

779 00 Olomouc 

www.nature.cz  

 

 
NAŠE Č. J.:  S/01654/OM/23 VYŘIZUJE: Slezák DATUM: 9. 6. 2023 

 

 

Vyjádření ve smyslu zákona č. 123/1998 Sb., o právu na informace o životním prostředí 

k žádosti spolku Společnost přátel Jeseníků, z. s. 

 

Dobrý den,  

reagujeme na váš dopis ze dne 24. 5. 2023, ve kterém nás žádáte o informace, týkající se výskytu 
a ochrany kriticky ohroženého druhu vlka obecného, a to na území CHKO Jeseníky: 

Otázka: 

1) Kolik doložených a důvěryhodných záznamů o výskytu vlků Správa CHKO eviduje na území 
CHKO Jeseníky v roce 2022? Kolik v období od ledna do května 2023? O kolik jedinců vlků v cel-
kovém součtu přibližně se jedná? Eviduje Správa na území CHKO výskyt vlčí smečky? Kromě na-
šich nálezů eviduje Správa další výskyt vlčího páru, nebo vlčích párů?  

Odpověď: 

Od začátku roku 2022 do dnešního dne jsme zaznamenali na území CHKO Jeseníky pouze 
jednotky důvěryhodných pozorování (videozáběry, přímá pozorování, informace o stržené 
zvěři), ze kterých nelze vyvodit početnost vlků na území CHKO. Prokazatelný důkaz o pří-
tomnosti vlčí smečky (nebo vlčího páru) na území CHKO Jeseníky nemáme. 

Otázka: 

2) Eviduje Správa CHKO v období 2022 a leden až květen 2023 v důsledku útoků vlků na území 
CHKO škody na hospodářských zvířatech? Pokud ano, v jakých lokalitách (uveďte prosím název 
obce) a kolik a jaký druh hospodářských zvířat byl usmrcen? Jaká finanční částka byla za uvedené 
období a v těchto případech souhrnně proplacena v rámci náhrady škod?  

Odpověď: 

Na území CHKO Jeseníky nebyla dosud administrována žádná škoda na hospodářských 
zvířatech způsobená vlkem. 

Otázka: 

3) Jaká konkrétní opatření dělá Správa CHKO pro ochranu vlka obecného: - organizuje a realizuje 
vlčí hlídky v terénu a pravidelné stopařské akce během zimního období? Pokud ano, jak konkrétně 
a jak často?,  

Odpověď: 

Správa CHKO Jeseníky nerealizuje žádná konkrétní opatření pro ochranu vlka obecného. 

Otázka: 

- provádí systematický monitoring vlků za pomoci fotopastí? Pokud ano, jak rozsáhlý, jak dlouho a 
za použití kolika fotopastí? Jaké jsou výsledky monitoringu?, - organizuje přímo Správa CHKO 
semináře pro zemědělce ohledně zabezpečení hospodářských zvířat a možnostech finanční pod-
pory? Pokud ano, kolik konkrétně těchto seminářů/setkání Správa zorganizovala v období 2022 a 
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leden až květen 2023, kde konkrétně se semináře konaly a kolik zemědělců se jich celkově zú-
častnilo? - organizuje přímo Správa CHKO semináře pro veřejnost ohledně návratu vlka a velkých 
šelem? Pokud ano, kolik těchto seminářů/setkání Správa zorganizovala v období 2022 a leden až 
květen 2023? Kde konkrétně se semináře konaly a kolik osob se jich celkově zúčastnilo?  

- jak konkrétně spolupracuje Správa CHKO na ochraně vlků (velký šelem) s lesníky a s myslivci na 
území CHKO? Kolik oficiálních jednání za tímto účelem s myslivci a s lesníky Správa CHKO zor-
ganizovala v roce 2022 a v lednu až květnu 2023? Jaké jsou konkrétní závěry z těchto oficiálních 
jednání? Byly pořízeny zápisy z jednání?  

Odpověď: 

Bylo zorganizováno několik setkání s veřejností za účelem vysvětlení problematiky návratu 
vlka obecného do ČR (obec Vlčice, Tančírna u Javorníku). Problematika byla též podrobně 
prezentována na Správě CHKO v Jeseníku při pravidelných setkání se zemědělci a také s 
dobrovolnými strážci přírody. 

Otázka: 

4) Jaká konkrétní opatření Správa CHKO organizuje/připravuje proti pytláctví, resp. s cílem elimi-
novat riziko pytláctví? Eviduje Správa CHKO na území CHKOJ konkrétní případy pytláctví? Pokud 
ano, kolik a na jakých druzích zvířat?  

Odpověď: 

Správa CHKO Jeseníky nepřipravuje žádná konkrétní opatření proti pytláctví a doposud 
jsme také nezaznamenali žádné konkrétní případy pytláctví na území CHKO Jeseníky. 

Otázka: 

Připravuje Správa CHKO např. s představiteli Biskupských lesů veřejnou deklaraci (např. memo-
randum o spolupráci), ve kterém obě strany veřejně podpoří návrat vlků a zdůrazní potřebu jejich 
ochrany zejména s důrazem na potřebu zabránění pytláctví? Státní ochrana přírody i lesníci by 
měli společně zajistit podmínky pro existenci vlčí populace. Součástí takové deklarace by měl být i 
důraz na osvětu a informovanost, shoda na zajištění klidových území v lokalitách výskytu vlků, 
zejména pak v případě zjištění vlčí smečky s mláďaty. 

Odpověď: 

Správa CHKO Jeseníky nepřipravuje žádnou veřejnou deklaraci s vlastníky lesů, problema-
tiku vlků řešíme s vlastníky lesů v rovině pravidelné vzájemné komunikace. 

 

 

S pozdravem 

"otisk úředního razítka" 

 

Mgr. Vít Slezák 

vedoucí oddělení 

 

"podepsáno elektronicky" 

Za správnost vyhotovení: Mgr. Vít Slezák 
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